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Informacje samorządowe

Samorząd Gminy Kamienica organizował w ostatnim czasie wiele ważnych 
wydarzeń.  Dużo ciekawych informacji pojawia się również w związku z re-
alizacją przedsięwzięć inwestycyjnych.  

Po zorganizowanych Dniach Gorczańskich czy dożynkach gminnych w Zalesiu pozostały 
tylko wspomnienia.  W połowie września br. wspólnie z powiatem limanowskim, gminą Słop-
nice i gminą Korzenna zorganizowano uroczystość upamiętniającą pomoc aliancką w czasie 
II wojny światowej. Część uroczystości odbywała się przy obelisku  upamiętniającym działa-
nia oddziału partyzanckiego i zrzutowiska „Wilga” na Polankach w Szczawie. W uroczysto-
ści wzięło udział wiele ważnych osobistości na czele z delegacją brytyjską jak również stroną 
samorządową. W skład delegacji brytyjskiej, która po raz pierwszy odwiedzała nasz powiat, 
znaleźli się m.in. pułkownik Królewskiej Piechoty Morskiej Tom Blythe – Attaché Obrony Zjed-
noczonego Królestwa Wielkiej Brytanii i Irlandii Północnej w Polsce, jego asystenci: Lee For-
rest i Maciej Boś, David Brown – pastor kościoła anglikańskiego (kapelan wojsk brytyjskich 
w Polsce), dr Stanisław Smoleń – były ambasador w Iraku (koordynator wizyty), żołnierze 
brytyjscy z kontyngentu stacjonującego w Polsce. Na uroczystościach obecna była również 
pani Rosemary Edmeats wraz z mężem Robertem, córka sierżanta Johna Fredericka, Cairney 
Rae, który zginął wraz z dwoma innymi pilotami nad polskim niebem w samolocie Halifax 
JP 162 FS-S, został zestrzelony przez niemieckie lotnictwo w rejonie Lipnicy Wielkiej i Woj-
narowej w nocy z 4 na 5 sierpnia 1944 roku. W uroczystościach wzięli udział także przed-
stawiciele samorządów z powiatu nowosądeckiego i limanowskiego - wicestarosta nowosą-
decki Antoni Koszyk, starosta limanowski Mieczysław Uryga, przewodniczący Rady Powiatu 
Limanowskiego Józef Pietrzak, wójtowie i przewodniczący Rad Gmin Słopnice i Kamienica, 
członkowie Stowarzyszenia Rekonstrukcji Historycznej 1 Płk. Strzelców Podhalańskich, Zwią-
zek Podhalan,  młodzież szkolna z panem dyrektorem Pawłem Talarem i nauczyciele historii. 

W dniu 18 września 2022 r. na oficjalnym otwarciu mostu „Chlipały” w Szczawie, z nada-
niem imienia śp. Józefa Leśniaka – zmarłego wicewojewody małopolskiego, gościliśmy dele-
gację rządową na czele z premierem Mateuszem Morawieckim, marszałkiem Sejmu Ryszar-
dem Terleckim, Wicemarszałkiem Senatu Markiem Pękiem. wiceministrami Sportu i Turystyki: 
Anną Krupka, Anitą Czerwińską. W spotkaniu wzięli również udział wiceministrowie: Andrzej 
Gut-Mostowy i Jacek Osuch,  wielu posłów, w tym  Anna Paluch, Arkadiusz Mularczyk, Jan 
Duda, Jarosław Krajewski oraz samorządowcy szczebla wojewódzkiego, powiatowego ze sta-
rostą Mieczysławem Urygą i wicestarostą Agatą Ziębą na czele. Byli również obecni przed-
stawiciele samorządu gminnego i wielu mieszkańców gminy. Otwarcie mostu z nadaniem 
imienia ŚP Józefa Leśniaka było wielką promocją gminy i odbiło się szerokim echem w me-
diach lokalnych i mediach społecznościowych.

W związku z realizacją zadań związanych z modernizacją dróg w ramach programu Polski 
Ład pojawiło się w lokalnych mediach wiele nieprawdziwych informacji. Chciałem zapewnić 
mieszkańców, że  najważniejsza część inwestycji obejmująca drogę „Wyrębiska” w Zalesiu 
jest realizowana zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa i sztuką budowlaną. Redaktor 
znanego portalu internetowego wprowadza wielu mieszkańców w błąd, zarzucając błędy 
w wykonywanej inwestycji, w tym jakości podbudowy odwodnienia itp. Jakość podbudowy 
dokumentowana jest odpowiednimi badaniami nośności. Nawierzchnia asfaltowa również 
wykonywana jest zgodnie ze sztuką budowlaną. W ramach zadania nie można wykonywać 
dodatkowych odwodnień, na które wymagane jest pozwolenie wodno - prawne. W uzgod-
nieniu z kierownikiem budowy i inspektorem nadzoru na wielu odcinkach drogi wykonano 
dodatkowe uzupełnienia do istniejących odwodnień, niewymagających nowych pozwoleń 
wodno-prawnych. W naszej ocenie ten redaktor wprowadza tylko zamieszanie i zamęt i od-
dalił termin realizacji tego zadania o kilka tygodni. Jest przygotowane postępowanie proce-
sowe o straty materialne i moralne w stosunku do Wykonawcy i Gminy. 

Z innych ważnych rzeczy na ostatnim etapie jest opracowywanie dokumentacji projekto-
wej na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Kamienicy. Rozpoczęcie procesu budowlanego 
powinno ruszyć wkrótce po uzyskaniu stosownych pozwoleń budowlanych. Ponadto duże 
problemy są z wyłonieniem wykonawcy na budowę tężni w Szczawie i rozbudowę kortów 
tenisowych w Zbludzy. Mamy nadzieję, że z tymi problemami również niedługo się uporamy.

Władysław Sadowski 
Wójt Gminy Kamienica 
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DOWÓD WDZIĘCZNOŚCI

W  czerwcu Rada Gminy Kamienica podjęła uchwałę 
o nadaniu nowemu mostowi do osiedla „Chlipały” w Szcza-
wie imienia Józefa Leśniaka – zmarłego wicewojewody, po-
wiatowego krajana, który szczególny nacisk w swych dzia-
łaniach kładł na wsparcie społeczności lokalnych w  ich 
oddolnych inicjatywach.

Zaangażowany w pozyskanie środków na odbudowę mo-
stu w Szczawie, mówił: Wizytowałem to miejsce. Osiedle od po-
wodzi w 2018 roku w zasadzie jest odcięte od świata, mieszkańcy 
korzystają z prowizorycznej przeprawy, a samochody jeżdżą w bród. 
Jest to nie do pomyślenia w XXI wieku. Dlatego cieszę się, że sytu-
ację poprawią środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, 
bo jego celem jest zrównoważony rozwój, który należy rozumieć jako 
wspieranie także mniejszych samorządów w zaspokajaniu podsta-
wowych potrzeb lokalnych społeczności.

18 września miało miejsce oficjalne uhonorowanie zmar-
łego wojewody. W lokalnej uroczystości nadania mostowi 
imienia Józefa Leśniaka udział wzięły władze państwo-
we, powiatowe, samorządowe. Ich przedstawiciele kolejno 
podkreślali wagę zrealizowanej inicjatywy budowy mostu 
oraz szczególne przy tym zasługi uhonorowanego pamię-
cią działacza. Premier Mateusz Morawiecki w swoim prze-
mówieniu powiedział między innymi: To wielka sprawa dla 
społeczności lokalnej, którą ludzie tu mieszkający zapamiętają na 
długo, bo dzięki takim inwestycjom staramy się nie tylko poprawiać 
komfort życia i  dawać szansę na rozwój gospodarczy, ale przede 
wszystkim pokazujemy, że Polska powiatowa i gminna warta jest 

wsparcia i współpracy. Podkreślił starania zmarłego wicewojewody 
o poprawę komfortu życia społeczności lokalnych, mówiąc: Bardzo 
przyczynił się do rozwoju okolic i całego województwa, a także po-
przez swoją działalność przyczynił się do rozwoju całej Polski. Pan 
wojewoda Józef Leśniak był bardzo ważną postacią polskiej polityki, 
wielkim patriotą i jego uhonorowanie jest ze wszech miar słuszne.

A wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki w swej laudacji 
mówił: Wojewodo, pośle, przyjacielu. Nazwaliśmy ten most twoim 
imieniem, bo bardzo zasłużyłeś się dla jego budowy; bo chcemy, by 
ziemia, której służyłeś pamiętała o tobie. My pamiętamy, jak byłeś 
skromny, życzliwy, uśmiechnięty, lojalny. Pamiętamy cię krążącego 
po ministerstwach, by załatwiać sprawy dla swojego regionu. Pa-
miętamy, jak w  chorobie służyłeś jako wojewoda. Pamiętamy też 
twoją heroiczną walkę z chorobą, te ostatnie dni i ostatnie godzi-
ny. Józiu, wybacz, że tak mówię, ale tak zwracaliśmy się do ciebie, 
jak będziemy jechać tym mostem, to po drugiej stronie będziemy 
widzieć twoją uśmiechniętą twarz, jak czekasz na nas po drugiej 
stronie życia. 

Żona uhonorowanego pamięcią Józefa Leśniaka między 
innymi powiedziała o zmarłym mężu: Mój drogi mąż i tata 
Piotrusia pracował dla Polski w każdej minucie swojego życia. Przy-
znaję, że czasem było nam ciężko, było nam trudno zrozumieć, że 
ciągle nie ma go w domu. Teraz rozumiemy. Służbę dla ojczyzny 
traktował bardzo osobiście.

Nadanie imienia mostowi w Szczawie to inicjatywa będą-
ca dowodem wdzięczności osobie, którą szef rządu polskie-
go określił mianem „państwowca najwyższej próby”. (red)

18 września w Szczawie miał miejsce akt uhonorowania zmarłego wicewojewody małopolskiego Józefa Leśniaka. 
Udział w wydarzeniu wzięły władze państwowe z premierem Mateuszem Morawieckim na czele, wicemarszałkiem 
Sejmu Ryszardem Terleckim i wysokimi rangą politykami. 
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Gmina Kamienica wyznaczyła 
punkty wydawania preparatów 
stabilnego jodu, które zostaną uru-
chomione w przypadku wystąpie-
nia zdarzenia radiacyjnego.

W celu zabezpiecze-
nia ludności na wypa-
dek wystąpienia zda-
rzenia radiacyjnego, 
służby krajowe we 
współpracy z  samo-

rządami rozpoczęły prewencyjny, wy-
przedzający proces dystrybucji tabletek 
z jodkiem potasu. Jest to standardowa pro-
cedura, przewidziana w przepisach pra-
wa i stosowana na wypadek wystąpienia 

ewentualnego zagrożenia radiacyjnego.
Każda gmina została zobowiązana 

przez wojewodów do ustalenia miejsca lo-
kalizacji punktów dystrybucji preparatu.  
W gminie Kamienica jest wyznaczonych 
7 punktów, w których w razie koniecz-
ności będą  wydawane tabletki z jodkiem 
potasu. 

Wykaz lokalizacji punktów wydawa-
nia preparatów stabilnego jodu na terenie 
gminy Kamienica:
•	 Punkt 1 – Szkoła Podstawowa nr 

2 im. Jana Matejki w Kamienicy, 
34-608 Kamienica 343

•	 Punkt 2 – Szkoła Podstawowa nr 
1 im. Bohaterów Warszawy w Ka-
mienicy, 34-608 Kamienica 490

•	 Punkt 3 – Szkoła Podstawowa 
nr 2 im. Mikołaja Kopernika  
w  Szczawie, 34-607 Szczawa 
290

•	 Punkt 4 – Szkoła Podstawo-
wa nr 1 im. 1 Pułku Strzelców 
Podhalańskich Armii Krajowej 
w Szczawie, 34-607 Szczawa 167

•	 Punkt 5 – Zespół Szkoły i Przed-
szkola w Zbludzy, 34-608 Zblu-
dza 110

•	 Punkt 6 – Szkoła Podstawowa 
im. Marii Konopnickiej w  Za-
sadnem, 34-608 Zasadne 91

•	 Punkt 7 – Szkoła Podstawowa im 
Henryka Sienkiewicza w Zale-
siu, 34-608 Zalesie 265 (red)

Punkty dystrybucji tabletek jodku potasu

W dniu 20.09.2022 r. weszła w życie zmiana ustawy 
o dodatku węglowym wprowadzona ustawą z dnia 
15 września 2022 r. o szczególnych rozwiązaniach 
w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sy-
tuacją na rynku paliw (Dz. U. Poz. 1967). 

Zmiany te są istotne i wpływają na sposób rozpatrywania 
wniosków oraz na termin wypłaty świadczeń.

Art. 2, ust. 1 otrzymał brzmienie:
„Dodatek węglowy przysługuje osobie w gospodarstwie 

domowym w  przypadku, gdy głównym źródłem ogrze-
wania gospodarstwa domowego jest kocioł na paliwo sta-
łe, kominek, koza, ogrzewacz powietrza, trzon kuchenny, 
piecokuchnia, kuchnia węglowa lub piec kaf lowy na pali-
wo stałe, zasilane paliwami stałymi, wpisane lub zgłoszo-
ne do centralnej ewidencji emisyjności budynków, o której 
mowa w art. 27a ust. 1 ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. 
o wspieraniu termomodernizacji i  remontów oraz o  cen-
tralnej ewidencji emisyjności budynków (Dz. U. z  2022 
r. poz. 438, 1561 i 1576), do dnia 11 sierpnia 2022 r., albo 
po tym dniu – w przypadku głównych źródeł ogrzewania 
wpisanych lub zgłoszonych po raz pierwszy do centralnej 
ewidencji emisyjności budynków, o których mowa w art. 
27g ust. 1 tej ustawy.”

Oznacza to, że zmiany deklaracji w bazie źródeł ciepła 
dokonane po dniu 11 sierpnia nie będą brane pod uwagę.

W art. 2 dodano ustęp 3a i 3b o następującym brzmieniu:
„3a. W przypadku gdy pod jednym adresem miejsca za-

mieszkania zamieszkuje więcej niż jedno gospodarstwo 
domowe, jeden dodatek węglowy przysługuje dla wszyst-
kich gospodarstw domowych zamieszkujących pod tym 
adresem.

3b. W przypadku gdy wniosek o wypłatę dodatku wę-
glowego złożono dla więcej niż jednego gospodarstwa do-
mowego mających ten sam adres miejsca zamieszkania, to 
dodatek ten jest wypłacany wnioskodawcy, który złożył 
wniosek jako pierwszy. Pozostałe wnioski pozostawia się 
bez rozpoznania”.

Oznacza to, że na jeden adres może być przyznany tylko 
jeden dodatek i będzie on przyznany dla wnioskodawcy, 

który złożył wniosek jako pierwszy zgodnie z dziennikiem 
podawczym. W przypadku dwóch różnych domów mają-
cych ten sam adres wypłacany będzie także jeden dodatek.

Dla pozostałych wniosków spod tego samego adresu nie 
będą wydawane żadne rozstrzygnięcia, żadne decyzje ani 
inne informacje. Wnioski te pozostaną bez rozpatrzenia. 
Osoby zainteresowane mogą uzyskać informacje telefo-
nicznie w tej sprawie pod numerem telefonu: 18 3323067.

Art. 2, ust. 11 otrzymał brzmienie:
„Dodatek węglowy wypłaca się w  terminie do dwóch 

miesięcy od dnia złożenia wniosku o  jego wypłatę, przy 
czym wnioski złożone po dniu 30 października 2022 r. 
wypłaca się do dnia 30 grudnia 2022 roku”.

Natomiast zgodnie z art. 52 ustawy z dnia 15 września 
2022 r. o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektó-
rych źródeł ciepła w związku z  sytuacją na rynku paliw 
(Dz. U. Poz. 1967), „Do postępowań w  sprawie wypłaty 
dodatku węglowego wszczętych i niezakończonych przed 
dniem wejścia w życie niniejszej ustawy prowadzonych na 
podstawie ustawy zmienianej w art. 50 stosuje się przepisy 
w brzmieniu nadanym niniejszą ustawą”.

Ma to następujące skutki:
Przyznanie dodatku węglowego nie wymaga wydania 

decyzji administracyjnej. Wysyła się w tej sprawie jedynie 
informację na adres poczty elektronicznej, jeżeli został po-
dany i jest on prawidłowy. Wysłanie takiej informacji nie 
ma wpływu na wypłatę dodatku. Stąd też postępowanie 
w sprawie dodatku kończy się albo wypłatą dodatku, albo 
wydaniem decyzji odmownej. Ponieważ do dnia wejścia 
w życie nowelizacji ustawy nie zostały przekazane na do-
datki węglowe żadne środki, toteż nie dokonano żadnych 
wypłat. W związku z powyższym do wszystkich wniosków 
niewypłaconych będą mieć zastosowanie przepisy po nowe-
lizacji, to znaczy: jeden adres – jeden dodatek. (red)
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27 lipca br. w sali GOKSiR w Kamienicy miała miej-
sce XXIX nadzwyczajna Sesja Rady Gminy Kamienica. 
Radni odwołali dotychczasową skarbnik gminy panią 
Annę Faron i powołali na to stanowisko panią Łucję 
Korus. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Hilary Majew-
ski, witając gości, wśród których obecni byli m.in. Wójt 
– Władysław Sadowski i Wicestarosta Powiatu Limanow-
skiego – Agata Zięba.

Jej przebieg miał uroczysty charakter. Wręczono samo-
rządowe statuetki „Amico Digno” Zasłużonemu Przyjacie-
lowi Gminy Kamienica , które przyznała specjalna kapituła 
powołana Uchwałą Rady Gminy Kamienica w 2020 roku. 
Wśród tegorocznych wyróżnionych Zasłużonemu Przyjacie-
lowi Gminy Kamienica znaleźli się: Wicestarosta Powiatu 
Limanowskiego – Agata Zięba,  Radny Gminy Kamienica 
– Stefan Kuchnia, Jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Szczawie (jubileusz 75-lecia), Ludowy Klub Sportowy 
„Gorce” Kamienica (jubileusz 70-lecia), Zespół Regional-
ny „Gorce” z Kamienicy (jubileusz 70-lecia).

W trakcie sesji Radni, zgodnie z obowiązującymi prze-
pisami, na wniosek Wójta odwołali ze stanowiska dotych-
czasową wieloletnią skarbnik gminy, panią Annę Faron, 
w związku z jej przejściem na emeryturę, oraz powoła-
li nowego skarbnika, którym została pani Łucja Korus, 
dotychczasowy pracownik Urzędu Gminy Kamienica. 

Po podjęciu stosownych uchwał nie zabrakło wielu cie-
płych słów pod adresem odchodzącej skarbnik, a  Wójt 
wraz z  Radnymi, wręczając okolicznościową statuet-
kę oraz bukiet kwiatów, podkreślali nienaganną – po-
nad 23-letnią pracę pani Anny Faron na tym odpowie-
dzialnym stanowisku. Podziękowania za bardzo dobrą 
współpracę złożyli również Sołtysi, Dyrektor GOKSiR 
w Kamienicy i kierownicy gminnych jednostek organi-
zacyjnych. (red)

Sesja nadzwyczajna

Zmiana w systemie odbioru odpadów w roku 2023
Samorząd gminy podjął decyzję 
o  likwidacji tzw. „ogródków”, 
w których gromadzone były od-
pady komunalne.  
 

Miejsca te zaczęły być traktowane 
jak śmietniki, co wiązało się z dużą 
uciążliwością dla osób mieszkają-
cych w  ich pobliżu. Pojawienie się 
szczurów dało wyraźny sygnał do 
konieczności wprowadzenia zmian. 
W  zamyśle odpady miały być gro-
madzone we wskazanych miejscach 
jedynie dzień przed planowanym od-
biorem, ale w praktyce worki z odpa-
dami są składowane cały miesiąc, co 
odbija się niekorzystnie zarówno na 

wizerunku gminy jak i  stwarza za-
grożenie z uwagi na gromadzącą się 
wśród niż zwierzynę. 

W  2023 roku do odbioru przez 
f irmę dodane zostały następujące 

drogi, wzdłuż których raz w miesią-
cu (w terminie zbiórki segregowanej) 
odbierane będą wszystkie odpady:
•	 Kamienica Górna: Kuźlówka 

– Strzeltów, Puścizny – Strzel-
tów oraz Klenina,

•	 Szczawa: Uszczki,
•	 Zalesie: Wąchały.

W  pozostałych miejscach, z  któ-
rych znikną płotki, odpady będą od-
bierane w  takim samym trybie jak 
dotychczas, prosimy jednak o dosto-
sowanie się do harmonogramu i wy-
noszenie śmieci maksymalnie jeden 
dzień przed planowanym odbiorem. 
(O.D.)



Inwestycje w obiektywie

Remont drogi Gronie w Kamienicy Dolnej 
(szerokość 2,8m długość 60 mb) w ramach 

Funduszu Sołeckiego Kamienica Dolna

Remont drogi gminnej Zalesie – Wyrębiska 
(nawierzchnia bitumiczna na odcinku 2 070 m 

o zróżnicowanej szerokości 3,00 m - 7,0 m).

Modernizacja drogi Strzeltów – Kuźlówka w Kamienicy  
(wykonanie nawierzchni betonowej o długości 280 mb i szerokości 2,8-3,0 m).

DZIŚ I JUTRO KAMIENICY
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w zdrowym ciele 
zdrowy duch 
rozmowa z Feliksem piwowarem – 54-lat-
kiem, z wykształcenia nauczycielem – mgr 
wychowania fizycznego. od 1992 roku pra-
cuje w międzyszkolnym ośrodku sporto-
wym (w latach 90 – mos mszana Dolna), a od 
2000 roku w mos powiatu limanowskiego, 
gdzie od kilkunastu lat jest wicedyrektorem. 
poza pracą na niwie sportu bierze czynny 
udział w życiu sportowym naszego regionu, 
działając w szkolnym Związku sportowym, 
klubach sportowych i stowarzyszeniach na 
rzecz upowszechniania sportu - narciarstwa 
czy piłki nożnej. poza tym ma uprawnienia 
Delegata technicznego, kierownika Zawo-
dów polskiego Związku narciarskiego, sę-
dziego Związkowego pZn, lekkiej atletyki, 
pływania.

Nie jest Pan rodowitym kamieniczaninem, jaką za-
tem drogą trafił Pan do naszej gminy?

– W okresie nauki w szkole średniej w Mszanie 
Dolnej miałem przyjemność uprawiać sport wy-
czynowo - biegi narciarskie w Klubie Sportowym 
„Maraton” Mszana Dolna, gdzie poznałem moją 
żonę Teresę (Rusnarczyk), która w tym czasie na-
leżała do najlepszych biegaczek narciarskich w Pol-
sce. Zawarliśmy związek małżeński i po kilku latach 
przeprowadziłem się do Kamienicy, gdzie miesz-
kam z rodziną do dziś. Tutaj dwójka naszych dzie-
ci (Łukasz i Dominika) chodziła do szkoły i nadal 
mieszka w Kamienicy. W 1991 roku miałem zamiar 
rozpocząć pracę w którejś ze szkół na terenie gmi-
ny Kamienica, ale w tym okresie nie było wolnego 
etatu. Zostałem więc zmuszony do szukania pra-
cy gdzieś dalej. I tak też się stało, że wróciłem do 
Mszany Dolnej.

Od wielu lat Pana ścieżka zawodowa związana jest 
ze sportem. Jak to się zaczęło? 

– Jak to pewnie zazwyczaj bywa, moje począt-
ki to Szkoła Podstawowa w Mordarce, gdzie chęt-
nie uczęszczałem na zajęcia z wf o poszerzonym 
programie, tzw. „Próba Limanowska” w  biegach 
narciarskich. Poza tym moi bracia też zaszczepili 
we mnie gen sportu. Miałem to szczęście, że trafi-
łem w szkole na wyjątkowego nauczyciela i wycho-
wawcę sportowego pana Stanisława Włodarczy-
ka, który już w 5 klasie SP powierzył mi obowiązki 
Prezesa Szkolnego Klubu Sportowego (które było 

organizatorem rozgrywek szkolnych). Przez kilka 
lat SP startowałem w zawodach międzyszkolnych, 
do których należała m.in. Próba Limanowska – bie-
gi narciarskie i trasy w Zalesiu. Ale zaznaczyłem też 
swój udział w zawodach piłki nożnej, ręcznej, siat-
kówki i oczywiście w lekkiej atletyce. Potem podją-
łem (po namowie brata Ireneusza) decyzję o konty-
nuowaniu treningów w biegach narciarskich w KS 
Maraton Mszana Dolna, gdzie znowu trafiłem na 
wielkiego zapaleńca i pracowitego trenera w tym 
klubie - pana Stanisława Mrowcę. Pod jego okiem 
w grupie kilkunastu dziewcząt trenowałem na bie-
gówkach aż do zakończenia Technikum Ogrodni-
czego w ZSO Mszana Dolna. Potem rozpocząłem 
naukę na SN w Nowym Sączu, a po jego ukończe-
niu wróciłem do Mszany jako nauczyciel i instruk-
tor narciarstwa biegowego. Po roku pracy w szkole 
średniej rozpocząłem pracę w MOS Mszana Dolna, 
a  rok później zostałem powołany przez Kuratora 
Oświaty na dyrektora tej placówki. Równocześnie 
prowadziłem grupę młodych narciarek w macierzy-
stym klubie, gdzie na nartach biegało dużo utalen-
towanych dziewcząt z okolic Mszany Dolnej. Mia-
łem z nimi wiele znaczących wyników z medalami 
Mistrzostw Polski włącznie. W MOS-ie organizowa-
łem wraz z nauczycielami z kilku gmin współzawod-
nictwo sportowe, które przynosiło wiele sukcesów 
dla tej ziemi. Po kilku latach nasz Ośrodek stał się 
czołowym MOS-em w województwie. A po zmia-
nach administracyjnych w Polsce i utworzeniu po 
raz drugi Powiatu Limanowskiego, rok później prze-
niosłem się do Limanowej do połączonego MOS 
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Mszana Dolna i MOS Limanowa, 
gdzie pracuję do dnia dzisiejsze-
go, organizując corocznie ponad 
100 imprez dla dzieci i młodzieży 
z  powiatu limanowskiego. Uda-
je się to zrobić dzięki wielkiemu 
wsparciu mojej żony Teresy, któ-
ra jest także wielkim przykładem 
sportowca i pasjonatem sportu 
dzieci i młodzieży.

Mija rok, odkąd został Pan wy-
brany wiceprezesem Szkolnego 
Związku Sportowego w  Polsce. 
Jakie są obowiązki na tym sta -
nowisku?

– To nie stanowisko, lecz funk-
cja pełniona społecznie w Zarzą-
dzie Krajowym SZS. Faktycznie 
niedługo będzie rok od tej chwi-
li, kiedy grono delegatów woje-
wódzkich z całej Polski powierzy-
ło mi tę funkcję. Jest to dla mnie 
ogromne wyróżnienie, ale i wy-
zwanie. Wraz z Prezydium Zarzą-
du odpowiadam za działalność 
Związku w całym kraju, tj. orga-
nizacją i  kierowaniem współza-
wodnictwa sportowego dzieci 
i młodzieży szkolnej. Tworzenie 
na jego potrzeby kalendarzy, re-
gulaminów. Pozyskiwanie środ-
ków ze źróde ł państ wow ych 
(MSiT, MEiN) oraz samorządo-
wych, jak np. urzędy marszał -
kowskie, powiaty i  gminy. Po -
szukiwanie kontaktów w  celu 
pozyskania sponsorów strate -
gicznych dla Związku. W  ciągu 
roku szkolnego w ramach kalen-
darza imprez SZS organizowa-
ne jest kilkanaście tysięcy zawo-
dów z  udziałem dzieci w  wieku 
od 8 do 20 lat. W ciągu ostatnie-
go roku wraz współpracownika-
mi zorganizowałem na terenie 
woj. małopolskiego troje zawo-
dów na szczeblu f inałów kra -
jowych w  ramach Igrzysk Dzie-
ci, Igrzysk Młodzieży w  biegach 
narciarskich oraz Finały Licealia-
dy w  tenisie stołowym. SZS jest 
także inicjatorem, koordynato-
rem i  realizatorem wielu innych 
programów upowszechniających 
kulturę fizyczną i sport w środo-
wisku szkolnym. Obecnie realizu-
jemy kilka programów dla szkół 
i młodzieży szkolnej, tj. Szkolny 
Klub Sportowy, OK Ruch, Mło-
dzieżowy Sędzia Sportowy, Mło-
dzieżowy Organizator Sportowy, 
Aktywna Szkoła i  wiele innych. 

Tworzymy programy edukacyj-
ne, szkoleniowe mające na celu 
zachęcenie dzieci i młodzieży do 
większej aktywności f izycznej, 
a  tym samym o dbałość o swo-
je zdrowie. Jestem też członkiem 
Komisji Sportowej przy ZK SZS 
i  wiceprezesem Małopolskiego 
SZS w Krakowie. W ramach peł-
nionych funkcji w  SZS bardzo 
często kieruję organizacją zawo-
dów – jest to kilkadziesiąt imprez 
na poziomie rejonowym, woje-
wódzkim i krajowym.

Jak postrzega Pan naszą gminę 
przez pryzmat mieszkańca oraz 
czynnego działacza sportowego? 

– Jest to piękny zakątek pol-
skiej ziemi, mający wiele walo-
rów krajobrazowych, turystycz-
nych, a w ostatnim czasie także 
poprawiającą się bazę sportową. 
Spędzając wolny czas w  domu, 
mogę na wyciągnięcie ręki mieć 
kontakt z przyrodą, czystym po-
wietrzem, co pozwala mi szybko 
regenerować siły do dalszej pra-
cy. Cieszę się z możliwości upra-
wiania narciarstwa biegowego 
na trasach „Aktywna Mogielica”, 
gdzie miałem przyjemność orga-
nizować kilka imprez o  zasięgu 
wojewódzkim i  ogólnopolskim. 
W naszej gminie działa kilka Klu-
bów Sportowych, prowadzących 
szkolenie w piłce nożnej, ale też 
w  biegach narciarskich, tenisie 
sto łow ym czy motocrossach. 
Miałem i mam przyjemność też 
wspierać ich działalność (przez 
kilka lat byłem prezesem LKS 
Gorce Kamienica a od wielu lat 
jestem wiceprezesem prężnie 
działającego MUKS Halny Ka -
mienica szkolącego blisko 100 
osobową grupę młodych adep-
tów spor tu). Intensy wnie też 
współpracuję z UKS Wierchy Za-
lesie (naszą nową perełką), gdzie 
trenuje młoda grupa dziewcząt 
i  chłopców. Pod okiem znanych 
w naszym środowisku trenerów 
osiągają już znaczące wyniki na 
arenie krajowej, z medalami MP 
włącznie.

Czy uważa Pan, że nasza gmina 
posiada odpowiednią infrastruk-
turę dla rozwoju sportu? 

– Od kilkunastu lat baza do 
uprawiania sportu, ale także do 
prowadzenia zajęć wychowania 

fizycznego w szkołach poprawi-
ła się znacznie. Szczególnie wi-
dać ożywienie w tej kwestii dzię-
ki wzmożonym działaniom grupy 
osób parających się sportem. 
Wspomnę tutaj lidera tych dzia-
łań pana Janusza Piotrowskiego 
(który będąc radnym gminy) przy 
m.in. moim wsparciu, ale i wielu 
innych osób związanych ze szko-
łą w  Kamienicy, klubami MUKS 
Halny czy Gorce Kamienica prze-
konali Wójta i Radę Gminy o po-
trzebie rozbudowy bazy sporto-
wej służącej dzieciom, młodzieży 
i  dorosłym chcącym aktywnie 
uprawiać sport i  rekreację. Na 
przełomie wieków wybudowano 
kilka sal gimnastycznych, potem 
wielofunkcyjne boisko ORLIK, 
wyremontowano stadiony Gor-
ców i  Zalesianki, wybudowano 
korty tenisowe. Oddano do użyt-
ku trasy rekreacyjno-turystyczne 
(narciarsko-rowerowe) w Zalesiu 
i  wokół Mogielicy. A  zwieńcze-
niem tych działań jest oddanie 
do użytku w ubiegłym roku pięk-
nej Hali Widowiskowo-Sportowej 
w Kamienicy. Budowa tej hali, to 
nasze oczko w głowie przez wie-
le lat; wspólnie z  panem Pio -
trowskim mamy wiele osobistej 
satysfakcji z  realizacji tej inwe-
stycji. Dzięki temu mogłem już 
w  Kamienicy zorganizować kil-
kanaście imprez o  zasięgu od 
powiatowego do wojewódzkie-
go włącznie. Pragnę tu raz jesz-
cze podziękować w imieniu wła-
snym, ale także w imieniu wielu 
mieszkańców gminy za realizację 
tej inwestycji wójtowi dr Włady-
sławowi Sadowskiemu oraz Rad-
nym, którzy popierali tę inwesty-
cję od samego początku. Duże 
podziękowania należą się także 
pani Lidii Piotrowskiej za wiele 
lat wsparcia i dobrej atmosfery 
wokół wf i sportu w okresie peł-
nienia przez nią funkcji dyrekto-
ra SP 1 Kamienica. 

Obecnie coraz więcej osób pro-
wadzi siedzący tryb życia, wy-
konuje coraz mniej ruchu na co 
dzień, w związku z tym koniecz-
ne jest stworzenie im odpowied-
nich warunków do ruchu i aktyw-
ności sportowej. Również dzieci 
i młodzież już nie tak jak dawniej 
garną się do wysiłku fizycznego. 
Naszą rolą jest ich aktywizacja 
dla ich zdrowia, kształtowanie 
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zdrowego i  si lnego młodego 
mieszkańca gminy Kamienica. 

Myślę, że potrzebna jest więk-
sza promocja zdrowia i  aktyw-
ności f izycznej poprzez m. in. 
przekazywanie większej ilości 
informacji na stronach interne-
towych, w  Wieściach Gorczań-
skich ect., Mówię tu o potrzebie 
ruchu, ale także przekazywa -
niu informacji o  wynikach za-
wodów gminnych, powiatowych 
czy rozgrywek i startów naszych 
mieszkańców na arenach sporto-
wych. Mamy tych sukcesów cał-
kiem sporo, ale większość mło-
dzieży i dorosłych o tym nie wie 
– dlaczego?! 

Gdyby mógł Pan coś zmienić 
w  zakresie rozwoju sportu, tu -
rystyki i rekreacji w naszej gmi-
nie, co by to było? 

– To pytanie trudne i  tak na 
szybko niełatwo się rozwodzić 
nad strategią dla gminy w  tej 
dziedzinie. Na pewno zależały-
by mi na dalszej rozbudowie tras 
„Aktywna Mogielica”, są tam do-
bre warunki do budowy Ośrod-
ka Sportów Zimowych z elemen-
tami sportów letnich (podobny 
Ośrodek to CSZ Ptaszkowa, czy 
CNB w  Klikuszowej). Ważne też 
jest zwiększenie terenów rekre-
acyjnych, tj. rozbudowa ścieżki 
rowerowej w gminie, plac zabaw 
przy hali sportowej. Poza infra-
strukturą bardzo ważną spra-
wą w obecnych czasach (po pan-
demii Covid-19) jest zachęcanie 
dzieci i  młodzieży, ale też do -
rosłych do większej aktywności 
ruchowej i  dbałości o  tężyznę 
f izyczną. Z  badań wynika, że: 
„Masa ciała polskich dzieci rośnie 
najszybciej w Europie. WHO po-
daje, że w ostatnich 20 latach aż 
trzykrotnie wzrosła liczba dzieci 
z nadwagą, a nasze nastolatki są 
w niechlubnej czołówce młodzie-
ży z  otyłością na świecie. Nad-
miar zbędnych kilogramów ma 
w Polsce 31 proc. chłopców i 20 
proc. dziewczynek, a z otyłością 
zmaga się już 13 proc. chłopców 
i 5 proc. dziewczynek”. 

Te zmiany widać też w naszym 
środowisku, coraz więcej dzieci 
ma problemy z nadwagą, posia-
da wady postawy, ma problemy 
z  bieganiem, a  nawet zwykłym 
p r a w i d ł o w y m  c h o d ze n i e m . 

Myślę, że należy szybko podjąć 
działania (mimo trudnych cza-
sów) uruchomienia zajęć rucho-
wych dla dzieci przedszkolnych, 
wprowadzić zajęcia wf w  kla-
sach 1-3 prowadzonych przez 
nauczycieli wf, zwiększyć ilość 
zajęć pozalekcyjnych aktywizu-
jących dzieci do wysiłku fizyczne-
go. Dobrym rozwiązaniem było-
by zwiększenie wsparcia działań 
już prowadzonych przez niektó-
re kluby i UKS-y (wsparcie wnio-
sków o  pozyskiwanie środków 
zewnętrznych oraz programów 
i grantów). Ale uważam także, że 
trzeba uruchomić zajęcia rucho-
we prowadzone przez zreorgani-
zowany GOKSiR. Zintensyfikować 
działania mające na celu większe 
wykorzystanie bazy sportowo-
-rekreacyjnej gminy. Cieszę się, 
że dzieci mają możliwość rozwi-
jać się w  sferze kultywowania 
tradycji, rozwijać się muzycznie 
itp., ale zdrowe ciało jest pod-
stawą życia zdrowego człowie-
ka. Mimo trudnych czasów nie 
możemy pozwolić sobie na po-
zostawienie obecnego pokolenia 
dzieci i młodzieży samym sobie.

Jest Pan Prezesem Powiatowego 
Szkolnego Związku Sportowego 
z siedzibą w Limanowej. Jakie są 
Wasze działania w  skali powia-
tu?

– Mówiąc w  skrócie, jesteśmy 
współorganizatorem Powiatowe-
go Systemu Współzawodnictwa 
Sportowego Dzieci i  Młodzieży 

Szkolnej, w ramach którego orga-
nizujemy ponad 100 imprez w 6 
kategoriach wiekowych. Zgłasza-
my akces i  organizujemy zawo-
dy na szczeblu ½ finałów i  fina-
ły wojewódzkie Małopolskiego 
SZS. Czasem podejmujemy się 
organizacji f inałów krajowych. 
Prowadzimy ustawiczną kampa-
nię promującą aktywność dzieci 
i młodzieży. Występujemy z  ini-
cjatywami organizacji szkoleń dla 
n-li wf i je organizujemy. Poprzez 
Powiatową Radę Sportu czasem 
zgłaszamy wnioski w dziedzinie 
KFi Sportu. Wspieramy działal-
ność UKS-ów i  klubów sporto-
wych (pomoc przy opracowywa-
niu i składaniu wniosków do MSiT 
i  inne). Wnioskujemy o  wyróż-
nienie zasłużonych osób dla 
środowiska.

Niewątpliwie praca na rzecz 
sportu pochłania Pana całkowi-
cie. A  jak tak bardzo zaangażo -
wana osoba na niwie sportowej 
spędza swój czas wolny? 

– Jak go już mam, to chętnie 
spędzam go w   domu, na dział-
ce. Tam zawsze jest coś do zro-
bienia. A tak serio to bardzo lubię 
aktywność na świeżym powie-
trzu (narty biegowe, zjazdowe), 
czy jak tylko mam taką możli-
wość to również pływam.

Dziękuję za rozmowę i życzę, by 
wizja rozmiłowanego w sporcie 
środowiska lokalnego stała się 
faktem. (H.M.)
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Być gotowym do akcji

750 lat Farnrody
30 lat gminy Limanowa
W dniu 10 września br. Wójt Gminy Kamienica oraz 
Przewodniczący Rady Gminy wzięli udział w uro-
czystościach 30-lecia samorządu gminy Limanowa. 

Nasi przedstawiciele złożyli gratulacje, wręczając oko-
licznościową statuetkę. W wielu pozytywnych słowach 
chwalili rozwój gminy Limanowa na przestrzeni tych 
wszystkich lat, podkreślając wagę dla powiatu limanow-
skiego, jaką niesie ze sobą prężny rozwój największej gmi-
ny w powiecie oraz jednej z największych w kraju. (red)

W dniach 22-25 września br. delegacja z naszej gmi-
ny na czele z Wójtem udała się z wizytą do niemiec-
kiej gminy partnerskiej Wutha-Farnroda. 

Celem wizyty były obchody 750-lecia miejscowości Farn-
roda. Wizyta była okazją do odwiedzin naszych przyjaciół 
po pandemicznej przymusowej przerwie. Nasi przedstawi-
ciele złożyli życzenia na ręce burmistrza gminy pana Jorga 
Schlothauera, wręczając okolicznościową statuetkę. Jubileusz 
zbiegł się także z 15-leciem współpracy naszych gmin, bę-
dąc szczególną okazją do wspomnień i wymiany doświadczeń 
oraz dalszej współpracy między naszymi samorządami. (red)

24 września br. na obiekcie 
hali widowiskowo sportowej 
w Kamienicy zostały przepro-
wadzone ćwiczenia gminne 
dla Jednostek OSP z  terenu 
gminy Kamienica. Głównymi 
założeniami do ćwiczeń były: 
doskonalenie współpracy 
podczas zdarzeń angażują-
cych wszystkie siły i  środki 
z terenu gminy, wypracowanie 
schematów działania podczas 
pożarów obiektów użyteczno-
ści publicznej, doskonalenie 
umiejętności z  dziedzin ra-
townictwa medycznego oraz 
wysokościowego.
 

Przed przystąpieniem do realiza-
cji założeń każdy z uczestników miał 
okazję zapoznać się z  nowo otwar-
tym obiektem na wypadek prowa-
dzenia ewentualnych działań ratow-
niczo gaśniczych: układ pomieszczeń 

wewnątrz budynku, występujące za-
grożenia w postaci instalacji gazowej 
oraz fotowoltaicznej.

Scenariusz ćwiczeń zakładał dwa 
niezwiązane ze sobą zdarzenia:
•	 pożar wewnątrz budynku z jed-

ną osobą poszkodowaną znaj-
dującą się w jednym z pomiesz-
czeń szatni,

•	 poszkodowana osoba znajdują-
ca się na dachu budynku, która 
straciła przytomność podczas 
prac związanych z malowaniem 
pokrycia dachowego.

Organizatorem ćwiczeń był Zarząd 
Oddziału Gminnego ZOSP RP w Ka-
mienicy. (red)
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Ocaleni w pamięci

15 września br. na osiedlu 
Polanki w Szczawie odby-
ła się uroczystość odda-
nia hołdu i pamięci żołnie-
rzom – lotnikom, którzy 
walczyli z okupantem niemieckim w czasie II 
wojny światowej. 

W tym roku przypada 78. Rocznica Zrzutów Alianc-
kich dla Armii Krajowej w Beskidzie Wyspowym. Z tej 
okazji z wizytą na Polanki przybyła delegacja brytyjska: 
pułkownik Królewskiej Piechoty Morskiej Tom Blythe 
– Attaché Obrony Zjednoczonego Królestwa Wielkiej 
Brytanii i Irlandii Północnej w Polsce, jego asystenci: 
Lee Forrest i Maciej Bos, David Brown – pastor kościoła 
anglikańskiego (kapelan wojsk brytyjskich w Polsce) – z 
małżonką Hanną, dr Stanisław Smoleń – były ambasa-
dor w Iraku (koordynator wizyty), żołnierze brytyjscy z 
kontyngentu stacjonującego w Polsce.

Na uroczystości obecni byli przedstawiciele samorzą-
dów z powiatu limanowskiego i nowosądeckiego, w tym 
m.in.: starosta limanowski – Mieczysław Uryga, wicesta-
rosta nowosądecki – Antoni Koszyk, wójt gminy Słopni-
ce – Adam Sołtys, wójt gminy Kamienica – Władysław 

Sadowski, przewodniczący Rady Gminy Kamienica – Hi-
lary Majewski, przedstawiciele instytucji i stowarzyszeń: 
dyrektor GOKSiR w Kamienicy – Mirosław Haczek, dy-
rektor SP w Szczawie Paweł Talar z młodzieżą, członko-
wie Stowarzyszenia Rekonstrukcji Historycznych 1 PSP 
AK ze Słopnic, delegacja z Oddziału Związku Podhalan 
w Kamienicy, OSP ze Szczawy.

Na część oficjalną uroczystości złożyły się: przywita-
nie gości przez wójta Władysława Sadowskiego, okolicz-
nościowe przemówienia poszczególnych delegacji, zło-
żenie symbolicznych wiązanek kwiatów pod obeliskiem 
upamiętniającym wydarzenia z II wojny światowej.

Dalsza część uroczystości miała miejsce w Pijalni Wód 
Mineralnych w Szczawie, gdzie ks. Radosław Bobek 
przedstawił zebranym historię odpustów partyzanckich 
w Szczawie i omówił zbiory Muzeum 1 Pułku Strzelców 
Podhalańskich.

Uczestników rocznicowego wydarzenia ugościło miej-
scowe Koło Gospodyń Wiejskich. (red)
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Tradycji stało się zadość. 
Doroczne święto plonów 
w  gminie Kamienica, zgodnie 
z przyjętymi założeniami jego 
organizatorów, przebiegało 
w  bogatej oprawie religijnej, 
patriotycznej i regionalnej. 

15 sierpnia w Zalesiu odbyły się Do-
żynki Gminy Kamienica. Święto Plo-
nów rozpoczęto uroczystą Mszą św., 
której przewodniczył ks. dr Piotr Ce-
bula. Po nabożeństwie barwny dożyn-
kowy korowód, przy akompaniamencie 
Orkiestry Dętej, przemaszerował na 
plac przy budynku Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej, gdzie miała miejsce dal-
sza część rolniczego święta. Po drodze 
nie zabrakło akcentu patriotycznego 
- wójt i radni z Zalesia złożyli symbo-
liczną wiązankę kwiatów pod pomni-
kiem poległych w II wojnie światowej.

W trakcie oficjalnego otwarcia doży-
nek wójt gminy – Władysław Sadowski 
przywitał przybyłych na uroczystość 
gości, wśród których byli m.in.: poseł 
na sejm RP Urszula Nowogórska, dy-
rektor biura poselskiego Jana Dudy 
– Cezary Kmiecik, radni gminy Ka-
mienica z przewodniczącym Hilarym 
Majewskim, dyrektor szkoły w Zale-
siu Maria Buczek, przedstawiciele in-
stytucji, zakładów pracy, stowarzyszeń 

oraz sołtysi.
Po oficjalnym powitaniu odbył się 

tradycyjny obrzęd dożynkowy, pod-
czas którego na ręce Wójta Gminy 
Kamienica, Proboszcza Parafii Zale-
sie i Dyrektora GOKSiR w Kamieni-
cy starostowie dożynek – Halina Smaj-
da i Grzegorz Duda złożyli tradycyjny 
bochen chleb.

Potem przyszedł czas na prezentację 
wieńców dożynkowych. Komisja kon-
kursowa w składzie: Leszek Leśnik – 
kierownik Powiatowego Zespołu Do-
radztwa Rolniczego w  Limanowej 
(przewodniczący komisji), Wiesława 
Bugajska – przedstawiciel Placówki 
Terenowej KRUS w Limanowej, Zo-
fia Chlipała – pracownik Gminnego 
Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji 
w Kamienicy) po obejrzeniu wieńców 
przyznała następujące miejsca:
•	  w  kategor i i  współczesnego 

wieńca dożynkowego pierwsze 
miejsce zajęło sołectwo z Zale-
sia. Drugie miejsce przyznano 
sołectwu z Kamienicy Dolnej,

•	  w kategorii tradycyjnego wieńca 
dożynkowego pierwsze miejsce 
zdobyło sołectwo Szczawa. Trzy 
równorzędne drugie miejsca za-
jęły sołectwa z Kamienicy Gór-
nej, Zbludzy i Zasadnego.

Podczas uroczystości odbyło się 

także podsumowanie turnieju sołectw, 
który przeprowadzono w okresie wa-
kacyjnym pod Honorowym Patrona-
tem wójta Gminy Kamienica. Po roze-
graniu wszystkich konkurencji (dart, 
tenis stołowy, konkurs KGW, tenis 
ziemny, piłka nożna, szachy, siatków-
ka, przeciąganie liny) pierwsze miejsce 
wywalczyło sołectwo Szczawa. Dru-
gie miejsce zajęło sołectwo Zbludza, 
a trzecie przypadło sołectwu z Kamie-
nicy Górnej. Kolejne miejsca zajęły: 
IV – sołectwo Zalesie, V – Kamienica 
Dolna, VI – Zasadne.

Dużym zainteresowaniem pod-
czas dożynek cieszyła się degustacja 
potraw regionalnych, przygotowana 
przez Koła Gospodyń Wiejskich z te-
renu gminy Kamienica oraz KGW 
z Młyńczysk.

Oprawę artystyczną imprezy za-
pewnił występ ukraińskiego zespołu 
ZBRUCZ z  Taronopolu, Grupy Ar-
tystycznej ze Stowarzyszenia Senio-
rów Gminy Kamienica, KGW z  Za-
lesia, Zespołu Regionalnego GORCE 
z Kamienicy oraz zespołu BAJLAN-
DO BAND.

Tegoroczne gminne święto plonów, 
jak zwykle, potwierdziło mocną więź 
mieszkańców gminy z tradycją, ich pa-
mięć o przodkach oraz tożsamość re-
gionalną. (red)

Gminne Święto Plonów
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W dniach 20-21 sierpnia w Szczawie odbyły się do-
roczne obchody Odpustu Partyzanckiego. W uro-
czystościach udział wzięli parlamentarzyści, 
przedstawiciele władz samorządowych, służb, 
instytucji i stowarzyszeń. Wydarzenie uświetniła 
obecność pocztów sztandarowych oraz młodzie-
ży zrzeszonej w Związku Strzeleckim „Strzelec”. 

Uroczystość Odpustu Partyzanckiego zainaugurowano sobot-
nią, wieczorną Mszą św. w intencji Ojczyzny.

Główne obchody „partyzanckiego święta” odbyły się w nie-
dzielę. To świąteczne spotkanie pokoleń rozpoczęło się odśpie-
waniem hymnu państwowego na placu przed pomnikiem 1 Pułku 
Strzelców Podhalańskich Armii Krajowej. Po tym podniosłym 
wprowadzeniu głos zabrał wójt Gminy Kamienica – Władysław 
Sadowski, który powitał licznie przybyłych gości; byli wśród nich 
m.in.: posłowie – Anna Paluch, Urszula Nowogórska i Jan Duda, 
radny sejmiku województwa małopolskiego – Grzegorz Biedroń, 
przedstawiciele starostwa powiatu limanowskiego: członek zarzą-
du – Wojciech Włodarczyk, przewodniczący Rady Powiatu – Jó-
zef Pietrzak, burmistrz Mszany Dolnej – Anna Pękała, st. bryg. 
mgr inż. Tomasz Pawlik – zastępca komendanta powiatowego 
PSP w Limanowej, podinsp. Mieczysław Wąchała – naczelnik 
wydziału kryminalnego Komendy Powiatowej Policji w Lima-
nowej, radni gminy Kamienica, ppłk pilot inżynier Szczepan 
Kurpisz – członek Zarządu Stowarzyszenia Seniorów Lotnic-
twa Wojskowego RP, starszy inspektor Związku Strzeleckiego – 
Stanisław Dębski wraz z młodzieżą, członkowie z Niezależnego 
Światowego Związku Żołnierzy AK oraz Zarządu Obszaru Połu-
dniowego – Zrzeszenia Wolność i Niezawisłość, przedstawiciele 
różnych instytucji i stowarzyszeń.

Apel Pamięci przeprowadził mł. chor. Szymon Rybka z Kar-
packiego Oddziału Straży Granicznej w Nowym Sączu, a po-
szczególne delegacje złożyły okolicznościowe wiązanki kwiatów 
przy pomniku 1 PSP AK.

Następnie wszyscy uczestnicy Odpustu Partyzanckiego prze-
szli do kościoła parafialnego, gdzie w intencji poległych i zmar-
łych żołnierzy 1 PSP AK odbyła się Msza św. pod przewodnic-
twem ks. abp. Henryka Józefa Nowackiego. O muzyczną oprawę 
liturgii zadbała Gminna Orkiestra Dęta z Kamienicy.

Tradycyjnie po Mszy św. uczestnicy uroczystości zostali za-
proszeni na degustację „wojskowej grochówki”, przygotowanej 
przez KGW ze Szczawy. Można było także zwiedzić Muzeum 
1 PSP AK oraz obejrzeć wyposażenie i uzbrojenie żołnierzy  
1 PSP AK, które zaprezentowali członkowie Stowarzyszenia Re-
konstrukcji Historycznych 1PSP AK. (red)
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II Kongres Kół Gospodyń Wiejskich 
Powiatu Limanowskiego w Kamienicy

18 września 2022 roku w Kamienicy miało miejsce niezwykłe wydarzenie. Odbył się II Kongres Kół Gospodyń 
Wiejskich Powiatu Limanowskiego, które odwiedzili przedstawiciele władz państwowych na których cele stał 
premier Mateusz Morawiecki, wojewoda małopolski Łukasz Kmita, wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki. 
W spotkaniu udział wzięli członkowie rządu, przedstawiciele samorządów, parlamentarzyści z regionu. 

W Kongresie uczestniczyło prawie 
300 osób, w tym około 60 Kół Gospo-
dyń Wiejskich z terenu powiatu lima-

nowskiego. To dla nich było dedyko-
wane całe wydarzenie. Wydarzenie było 

podziękowaniem za ciężką pracę członkiń 
kół gospodyń wiejskich, które przez cały rok 

angażują się, by zachować kulinarny dorobek naszego regionu 
i promować powiat limanowski. Idea była więc taka, by w tym 
jednym dniu panie z KGW nie musiały pracować, a same zosta-
ły ugoszczone – mówi wicestarosta Agata Zięba, prezes Lokalnej 
Organizacji Turystycznej Powiatu Limanowskiego. Niespodzian-
ką dla członkiń KGW była obecność premiera Mateusza Mora-
wieckiego, wojewody Łukasza Kmity oraz posłów i ministrów, 
którzy mieli okazję podziękować zgromadzonym paniom za ich 
pracę i poświęcenie.

Ponadto została zorganizowana przestrzeń wystawiennicza, 
gdzie reprezentacje 12 Kół Gospodyń Wiejskich miały okazję 
zaprezentować swój dorobek. Podczas imprezy uczestnikom kon-
gresu przygrywała kapela z Łukowicy. Powstałe podczas wyda-
rzenia wideo promocyjne stanowi pamiątkę dla biorących udział 
w kongresie. 

Drugi Kongres Kół Gospodyń Wiejskich został zorganizowany 
przez Lokalną Organizację Turystyczną Powiatu Limanowskie-
go, a jego realizacja był możliwa dzięki uzyskaniu dofinansowania 
pozyskanego z Województwa Małopolskiego. (red)

Spacer historyczny
Lokalna Organizacja Turystyczna zrealizowała 12 spa-
cerów historycznych. Jeden z nich odbył się w Gminie 
Kamienica.
  W niedzielę 31 lipca w Zalesiu na osiedlu Wyrębiska (gmina 
Kamienica) odbył się siódmy z tegorocznego cyklu spacer histo-
ryczny: „Wojenne ślady na Mogielicy”.

Deszczowa aura nie przeszkodziła zainteresowanym kolejną 
historyczną wędrówką. Spacer rozpoczął się na parkingu trasy 

narciarstwa biegowego, gdzie uczestników przywitał prowadzą-
cy Przemysław Bukowiec. Na początku „spacerowicze” zostali 
zapoznani z programem wędrówki. Prowadzący wędrówkę śla-
dem przeszłości przedstawił historię powstania organizacji kon-
spiracyjnych na Ziemi Limanowskiej, które powstawały od jesieni 
1939 roku. Następnie uczestnicy spaceru przeszli pod budynek 
dawnej leśniczówki Andrzeja Florka, gdzie przy tablicy Ścież-
ki Historycznej 1. PSP AK Przemysław Bukowiec opowiedział 
o roli leśniczówki w okresie II wojny światowej, informując m.in. 
o tym, kto zamieszkiwał obiekt oraz czym różniła się konspira-
cja cywilna od konspiracji wojskowej. Wspomniane zostały syl-
wetki wojennych lokatorów leśniczówki „u Florka” – założycieli 
pierwszych organizacji konspiracyjnych na Ziemi Limanowskiej, 
którzy w walce o niepodległość Ojczyzny oddali życie, tj. m.in. 
kpt. Wacław Szyćko „Wiktor” – pierwszy komendant Związku 
Walki Zbrojnej na limanowszczyźnie, mjr Antoni Gryzina-La-
sek „Dr Świder” – komendant Podokręgu Górskiego Związku 
Czynu Zbrojnego.

Potem prowadzący historyczny spacer przybliżył historię po-
wstania oddziałów partyzanckich, w tym oddziału „Wilk”, któ-
rego działalność była związana z pograniczem Gorców i Beski-
du Wyspowego w 1944 roku. Uczestnicy spaceru mieli okazję 
zapoznać się z fotografiami z epoki, przedstawiającymi widok 
na fragment osiedla Wyrębiska z okresu II wojny światowej, po-
znać historię działalności cichociemnych spadochroniarzy Armii 
Krajowej, powstania 1. Pułku Strzelców Podhalańskich AK oraz 
przyczyny, przebieg i skutki bitwy szczawskiej w styczniu 1945 r.

Druga część spaceru obejmowała przejście pod krzyż party-
zancki przy zielonym szlaku PTTK na Mogielicę. Prowadzą-
cy opowiedział historię postawienia krzyża przez partyzantów 
w 1944 r. oraz wyjaśnił, jaką rolę pełniło miejsce dla podziem-
nego wojska - były to m.in. msze św., konspiracyjna uroczystość 
z okazji Święta Niepodległości, a także partyzanckie uroczystości 
pogrzebowe i inne wydarzenia, które miały miejsce przy krzyżu 
na os. Wyrębiska.

Uczestnicy spaceru poznali historię tragicznych losów pod-
chorążego Zdzisława Kaszyckiego „Wiesława”, żołnierza 1. PSP 
AK, który poległ w czasie tzw. bitwy szczawskiej w styczniu 
1945 r. Jego pogrzeb oraz tymczasowy pochówek miał miejsce 
przy krzyżu partyzanckim. Po zakończeniu działań wojennych 
ciało ekshumowano. Ostatecznie spoczął na cmentarzu Rako-
wickim w Krakowie.

Ważnym elementem była prezentacja laminowanych kopii fo-
tografii z obozu partyzanckiego „Wilka” pochodzących ze zbio-
rów rodziny Krzewickich. Zainteresowani uzyskali informację 
na temat ciekawostek związanych z powstaniem obozu oddzia-
łu partyzanckiego „Wilk” na południowych stokach Mogielicy.

Spacer zakończyła krótka dyskusja na tematy partyzanckie, na 
podsumowanie historycznej wędrówki prowadzący rozdał nagro-
dy w postaci przewodników, map turystycznych oraz widokówek, 
dziękując jednocześnie za wytrwałość wszystkim uczestnikom 
spaceru, których nie odstraszyła deszczowa aura. (red)
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Jubileuszowe Dni Gorczańskie

W  dniach 30 – 31 lipca br. w  amfiteatrze SA-
TURN w  Kamienicy odbyły się 40. Dni Gor-
czańskie. Na scenie wystąpili m.in.: kapela 
CIUPAGA, Mateusz Ziółko, zespół Future Folk. 
Swój popis dał również kabaret Czwarta Fala. 
Reaktywowana po przerwie COVID-owej uro-
czystość Dni Gorczańskich choć przebiega-
ła w  strugach deszczu, zostanie odnotowana 
w  kalendarzu dorocznych imprez Gminy Ka-
mienica w rubryce udanych imprez. 

W  sobotę 30 lipca impreza rozpoczęła się programem 
artystycznym w wykonaniu uczniów Ogniska Muzyczne-
go GOKSiR w Kamienicy. Potem na scenie wystąpił Ze-
spół Regionalny ZASADNIOKI z Zasadnego, a następnie 
Gminna Orkiestra Dęta z Kamienicy. Po tej części wstęp-
nej miało miejsce oficjalne otwarcie 40. Dni Gorczańskich, 
tematycznie związanych z jubileuszem 70-lecia działalno-
ści Zespołu Regionalnego GORCE. Otwarcia dokonał wójt 
gminy – Władysław Sadowski, który m.in. powitał licznie 
przybyłych gości, wśród których byli m.in.: posłowie - Ur-
szula Nowogórska i  Jan Duda, przedstawiciele starostwa 
powiatu limanowskiego, samorządowcy z sąsiednich gmin, 
a  także goście z zaprzyjaźnionych regionów Wutha-Farn-
roda (Niemcy), Smiżan (Słowacja), Erdohorvati (Węgry), 
Komornik z Wielkopolski.

W dalszej części uroczystości wręczono wyróżnienia dla 
przedstawicieli Zespołu Regionalnego GORCE. Odznaki 
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego „Zasłużony 
dla Kultury Polskiej” z  rąk posła na Sejm RP Jana Dudy 
odebrali: Halina Faron, Anna Drabik i Grzegorz Gaura. De-
cyzją Zarządu Województwa Małopolskiego Srebrną Od-
znaką Honorową Województwa Małopolskiego – Krzyżem 
Małopolski został wyróżniony został Piotr Faron. W imie-
niu Zarządu Województwa Małopolskiego wręczenia tego 
odznaczenia dokonała Katarzyna Pasiut, Dyrektor Kance-
larii Zarządu Urzędu Marszałkowskiego Województwa Ma-
łopolskiego, która odczytała również list okolicznościowy 
od Marszałka Województwa Małopolskiego – Witolda Ko-
złowskiego skierowany do zespołu GORCE z okazji 70-le-
cia jego bogatej działalności. Następnie wójt Władysław 
Sadowski wraz z przewodniczącym Rady Gminy Kamie-
nica – Hilarym Majewskim przekazali wyrazy uznania dla 
zespołu GORCE w postaci okolicznościowego grawertonu, 
który stanowił dopełnienie wręczonej zespołowi, kilka dni 
wcześniej na Sesji Rady Gminy Kamienica, statuetki Ami-
co Digno – Zasłużonemu Przyjacielowi. Na scenie z gra-
tulacjami dla zespołu wystąpili też m.in.: poseł Urszula 
Nowogórska, przedstawiciele: partnerskich gmin oraz Ma-
łopolskiego Centrum Kultury „Sokół” w Nowym Sączu, de-
legacje przybyłych zespołów regionalnych: „Zasadnioków” 
z Zasadnego, „Doliny Mszanki” z Mszany Górnej; „Lachów 
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Sądeckich” z  Nowego Sącza. Gratu-
lacje muzycznemu jubilatowi złożył 
również dyrektor GBP w Starej Wsi – 
Jacenty Musiał.

Okolicznościową statuetką uhonoro-
wano także Mirosława Haczka – tre-
nera zespołu cheerleaderek Diamond 
Cheers (brązowy medal w  mistrzo-
stwach Europy); w zespole tym wystę-
pują zawodniczki z gminy Kamienica. 
Aktu wręczenia odznaczenia dokonał 
Wójt Gminy Kamienica. Potem zapro-
szeni na scenę przedstawiciele gmin 
partnerskich: zastępca wójta Komor-
nik – Tomasz Stellmaszyk, burmistrz 
Wutha-Farnroda – Jorg Schlothauer, 
wójt naszej gminy – Władysław Sa-
dowski wręczyli na ręce państwa Te-
resy i Stanisława Janików podzięko-
wanie Pro Memoria dla ich zmarłej 
córki, śp. Renaty Janik – nauczyciel-
ki, wychowawcy i  społecznika, która 
była przez szereg lat zaangażowana we 
współpracę między gminami, organi-
zując między innymi wymiany dzieci 
i młodzieży.

W dalszej części sobotniej uroczy-
stości w amfiteatrze SATURN rado-
śnie rozbrzmiewała regionalna nuta 
- muzyka, taniec i  śpiew w wykona-
niu Zespołu Regionalnego GORCE 
z Kamienicy oraz Kapeli CIUPAGA. 
Pierwszy dzień obchodów Dni Gor-
czańskich zakończyła zabawa taneczna 
prowadzona przez DJ’a.

Niedzielne uroczystości rozpoczę-
ły się w kamienickim kościele o godz. 
11.30 Mszą św. w oprawie góralskiej. 
Następnie o  godz. 16.00 w  amfite-
atrze SATURN swój występ dał ze-
spół cheerleaders DIAMOND CHEER 
z Kamienicy. Po nim na scenie zapre-
zentowała się Grupa Artystyczna ze 
Stowarzyszenia Seniorów w  Gminie 
Kamienica. W dalszej części gminnego 
święta wystąpił kabaret Czwarta Fala 
i Mateusz Ziółko. Zwieńczeniem do-
rocznych Dni Gorczańskich był kon-
cert zespołu Future Folk.

Konferansjerem dwudniowej impre-
zy był Marian Wójtowicz – powszech-
nie znany z tej roli w naszym regionie. 

 Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Rekre-
acji w Kamienicy składa podziękowanie wszyst-
kim, którzy finansowo i rzeczowo wsparli 40. 
Dni Gorczańskie. Są to:
•	 Wójt i Rada Gminy Kamienica
•	 Powiat  Limanowski – jako PARTNER 

PRZEDSIĘWZIĘCIA
•	 Bożena Kaim – Sala Bankietowa FAK-

TORIA w Słopnicach
•	 Firma ZIBUD Kamienica
•	 Lasy Państwowe – Nadleśnictwo Limanowa
•	 Gminna Spółdzielnia „Samopomoc 

Chłopska” w Kamienicy
•	 Eugeniusz Wojak – PPUH WOLIMEX 

w Limanowej
•	 Stacja Auto EKO GAZ w Mysłowicach
•	 BIT COM – Arur Smoleń – Oborni-

ki Śląskie
•	 Bank Spółdzielczy w Limanowej
•	 Polskie Wody Lecznicze – Rozlewnia 

Wód Mineralnych w Szczawie
•	 Firma TYMBARK – MWS Sp. z o.o.
•	 Super Market Rajski w Kamienicy
•	 Ochotnicza Straż Pożarna z Kamie-

nicy, Szczawy, Zalesia, Zasadnego 
i Zbludzy. (red)



Tegoroczna edycja projektu „Mała książka – 
wielki człowiek” realizowana przez Instytut 
Książki oraz wspierana przez Biblioteki Publicz-
ne, w tym te działające na terenie naszej gmi-
ny, ponownie cieszyła się dużym zaintereso-
waniem ze strony dzieci jak również rodziców. 
W tegorocznej edycji bierze udział przeszło 50 
„Małych Czytelników”. 

Dziękujemy za zaangażowanie rodziców naszych Ma-
łych Czytelników w przedsięwzięcie. Dzięki takim pro-
jektom wspólnie dbamy o rozwój słownictwa i czytelnic-
twa, kreujmy wyobraźnię najmłodszych oraz wpływamy 
na rozwój empatii młodego pokolenia. Już niebawem 
przystępujemy do kolejnej edycji, o czym będziemy na 
bieżąco informować na fanpage’u bibliotek publicznych. 
Zachęcamy do udziału.(H.M.)

Mała książka-wielki człowiek  

Gabriel  
Franczyk

Klara i Kaja 
Majewskie

Kasia  
Wierzycka

Martyna  
Cepielik

Inga i Kaja  
Dudczak

Hubert  
BrzeczekAdela Dziedzic

Kornel Wicher Laura Gierczyk 
Zuzanna  

Tokarczyk

Dotacja 
na zakup 
nowości 
wydawniczych dla bibliotek
Gminny ośrodek kultury sportu 
i  rekreacji w  kamienicy otrzy-
mał dofinansowanie w  wysoko-
ści 15 000,00 zł w ramach pro-
gramu wieloletniego „narodowy 
program rozwoju czytelnictwa 
2.0 priorytet 1 poprawa oferty 
bibliotek publicznych kierunek 
Interwencji 1.1 Zakup i  zdalny 
dostęp do nowości wydawni-

czych ze środków finansowych 
ministra kultury i  Dziedzictwa 
narodowego” pochodzących 
z budżetu państwa.

Celem programu jest wzmocnienie 
potencjału bibliotek w  środowiskach 
lokalnych poprzez wzrost atrakcyjno-
ści i dostępności ich zbiorów. Termin 
realizacji zadania: 30 listopada 2022 r.

Dofinansowano ze środków finansowych 

Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowe-
go w ramach realizacji Narodowego Progra-
mu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-
2025” w ramach zadania: Dofinansowania 
dla bibliotek publicznych na zakup nowości 
wydawniczych oraz usługi zdalnego dostę-
pu do książek w formatach e-booków i/lub 
audiobooków i/lub synchrobooków – Prio-
rytet 1, Kierunek interwencji 1.1. w ramach 
NPRCz 2.0. (red)
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W niedzielę 28 sierpnia plac przy Pijalni Wód 
Mineralnych w Szczawie tętnił życiem. Odbyła 
się tu impreza kulturalna pn. ŚWIĘTO WODY. 
Była to doskonała okazja do zweryfikowania 
wiedzy na temat walorów leczniczych i  sma-
kowych wód mineralnych wydobywanych 
w Szczawie. 

Święto Wody prowadził dyrektor GOKSiR w Kamienicy 
– Mirosław Haczek, pomysłodawca tej imprezy. W  pro-
gramie artystycznym na scenie wystąpili: Karolina Gro-
mala – laureatka tegorocznych „Sabałowych Bajań”, KGW 
ze Szczawy, Grupa Artystyczna Stowarzyszenia Senio-
rów w Gminie Kamienica, kwartet BESKID, Mr. GÓRAL 
i Atrament & Koszu. 

Na Święcie Wody nie zabrakło też atrakcji dla dzieci, były 
to m.in.: konkursy, malowanie twarzy, mini-salon fryzjer-
ski, dmuchańce.

Dużym zainteresowaniem, oprócz degustacji wody mi-
neralnej i dobrej zabawy, cieszyły się specjały kuchni re-
gionalnej przygotowane przez Koła Gospodyń Wiejskich 
ze Szczawy, Kamienicy Dolnej, Zalesia i Zbludzy. (red)

ŚWIĘTO  WODY
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Na 53. Festiwalu Folk-
loru Górali Polskich 
w Żywcu wyróżnienie 
przypadło zespołowi 
i kapeli GORCE z Ka-
mienicy.

Festiwal Folkloru Górali 
Polskich trwał od soboty do 
wtorku (30 lipca – 2 sierp-
nia), na deskach amfiteatru 
„Pod Grojcem” w  Żywcu 
miał miejsce przegląd ze-
społów regionalnych. Za-
prezentowało się w  nim 
29 zespołów, w  tym ze-
spół „Gorce” z Kamienicy. 
Komisja, której przewod-
niczącą była Małgorzata 
Kiereś, przyznała Zespoło-
wi Regionalnemu GORCE 
z Kamienicy wyróżnienie za program 
„Tarcie lnu”. Tym samym tytułem uho-
norowana została kapela „Gorce”, która 
wystąpiła na żywieckim Rynku w kon-
kursie góralskich kapel. Wszystko od-
było w ramach 59. Tygodnia Kultury 

Beskidzkiej.
Żywiecki festiwal to niezwykłe spo-

tkanie górali, które ma za zadanie kul-
tywowanie i upowszechnianie bogactwa 
kultury ludowej wszystkich górskich 
grup etnicznych oraz grup i  enklaw 

tworzących, działających na terenie gór 
i  terenach podgórskich. Jest przeglą-
dem zespołów i solistów prezentujących 
najcenniejsze i  autentyczne wartości 
w śpiewie, muzyce, tańcach, obrzędach 
oraz zwyczajach ludowych. (red)

Powiatowe Czytanie Narodowe

29 września br. w Bibliotece Publicznej w Zblu-
dzy z  okazji Ogólnopolskiego Dnia Głośnego 
Czytania zorganizowano dla klasy: „0”i „l” spo-
tkanie czytelnicze, połączone z  edukacją lite-
racką i plastyczną. Do edycji Głośnego Czytania 
zaangażowano młodzież. Młodym słuchaczom 
baśń Janiny Porazinskiej „Szewczyk Dratewka” 
czytała Ewelina Żelazik, a wiersze Juliana Tuwi-
ma – Teresa Faron. (red)

Spotkanie czytelnicze
tegoroczna edycja powiatowego czytania 
narodowego miała miejsce w Łukowicy. lek-
turą, która została wybrana na rok 2022 były 
Ballady i romanse adama mickiewicza. 

W przedsięwzięcie zaangażowali się posłowie, przed-
stawiciele wszystkich szczebli jednostek samorządu te-
rytorialnego oraz bibliotekarze z terenu naszego powia-
tu. W  inicjatywie z naszej gminy wziął udział Hilary 
Majewski, który miał okazję wcielić się w postać Pana 
Twardowskiego w balladzie „Pani Twardowska”. Już dzi-
siaj zapraszamy do śledzenia z uwagą przyszłorocznej 
edycji, w której lekturą będzie „Nad Niemnem” Elizy 
Orzeszkowej. (red)

Dwa wyróżnienia dla folkloru



KULTURA

W dniach 10 - 14 sierpnia w Bukowinie Tatrzań-
skiej odbył się Festiwal Folkloru Polskiego 56. 
Sabałowe Bajania.
 

Jak co roku w  Bukowinie Tatrzańskiej najważniejszą 
częścią festiwalu był Ogólnopolski Konkurs Gawędzia-
rzy, Instrumentalistów, Śpiewaków, Drużbów i Starostów 
Weselnych. Wśród artystów ludowych nie zabrakło rów-
nież przedstawicieli z naszej gminy. Na festiwalowej sce-
nie w Bukowinie Tatrzańskiej wystąpiła kamienicka grupa 
śpiewacza GORCE, która wyśpiewała drugie miejsce w kon-
kursie śpiewu grupowego (w kategorii dorosłych). Natomiast 
trzecie miejsce w konkursie gawędziarzy (w kategorii mło-
dzieżowej) zajęła Karolina Gromala. (red)

Kolejny sukces śpiewaczy 
i gawędziarski

Inauguracja roku szkolnego w Ognisku Muzycznym

30 września br. odbyło się 
uroczyste rozpoczęcie roku 
szkolnego w  Ognisku Mu-
zycznym Gminnego Ośrod-
ka Kultury, Sportu i Rekre-
acji w Kamienicy. Edukację 
w  ognisku rozpoczęło 80 
uczniów,  zajęcia z nimi po-
prowadzi 10 nauczycieli.
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Co komu w duszy gra…, 
czyli Kącik poezji

Lilie jesieni  

Słoneczne lili e jesieni – 
grymaszą złocistym blaskiem, 
w ostatnich promieniach słońca. 
Listopadowa pamiątka lata
przed tragiczną pustką
pod zwałami białego puchu.

I my tej jesieni – 
zgrzytamy miłością
pod  zeszłorocznym listowiem.
Czekamy na zimę, 
splatając ręce drżące
strachem odkładanym od lat.
Dzieci ostatniej wiosny, 
chciwie spijamy życie 
niegotowi na śnieg.

 (Emilia Chlipała)

Mojej mamie

Nadchodzi spóźniona noc. 
Ty kładziesz się spać.
Zmęczona po całodziennej pracy.
Kocham Twoje spracowane ręce
i oczy patrzące czule.
Nawet wtedy gdy smutek bije z twarzy. 
Masz takie drogie serce, 
Które otwarte jest dla mnie.
Przez te deszczowe i słoneczne dni
nie chciałabym nigdy widzieć łez 
w Twoich oczach.
Za to wszystko coś mi dała 
- dziękuję ci mamo

…... 

Zasnąć i zostać
W swoim marzeniu
Jak odejść 
To już na zawsze.
Przyoblekam czarne szaty
Kirem powleczona ziemia.
Płaszczem zakryte serca.
Odchodzą najbliżsi
Z okruchem mojego serca
Jak z zerwanym polnym kwiatem.       

 (Zofia Czerwińska)



Beskidzkie Rytmy i Smaki
10 lipca br. w amfiteatrze satUrn w kamienicy od-
był się IX Festiwal Beskidu wyspowego „Beskidzkie 
rytmy i smaki”.

Nasza gmina po raz kolejny znalazła się wśród gospodarzy im-
prezy, której celem jest promocja kultury regionalnej i atrakcji Be-
skidu Wyspowego. Przybyli do Kamienicy goście mogli poznać 
rytmy i smaki naszego regionu. Głównym punktem festiwalowe-
go programu był Przegląd Dorobku Artystycznego i Kulinarnego 
Kół Gospodyń Wiejskich Gminy Kamienica. Każde koło przy-
gotowało do prezentacji potrawę regionalną do degustacji (żurek), 
scenkę obyczajową i pieśń ludową.

Aktorską grę, muzyczną nutę i tradycyjną kuchnię oceniało 
jury w składzie: Zofia Skwarło – regionalista (konsultant KGW), 
Monika Kurzeja – muzyk z MCK „Sokół” w Nowym Sączu i Ja-
rosław Czaja – dyrektor GOKSiT w Łukowicy. Pierwsze miejsce 
w przeglądzie przypadło KGW ze Szczawy. Drugie miejsce ex 
aequo zajęły KGW z Zalesia i KGW z Kamienicy Górnej. Trzy 
równorzędne trzecie miejsca przyznano KGW z Kamienicy Dol-
nej, KGW z Zasadnego i KGW ze Zbludzy. Na Powiatowy Prze-
gląd Dorobku Artystycznego i Kulinarnego Kół Gospodyń Wiej-
skich Komisja zakwalifikowała KGW ze Szczawy.

Poza występem Kół Gospodyń Wiejskich uczestnicy tegorocz-
nego festiwalu podziwiali na scenie występy: Grupy Artystycz-
nej Stowarzyszenia Seniorów w Gminie Kamienica, Zespołu 
GORCE z Kamienicy, Zespołu ZASADNIOKI z Zasadnego, 
Kapeli MŁODE GORCE i Kapeli JARZEC. Festiwal prowadził 
konferansjer Stanisław Przybylski. Projekt realizowany przy wsparciu 
finansowym Województwa Małopolskiego w ramach konkursu pn. „Ma-
łopolska Gościnna”. (red)

RÓŻNE

KGW Zasadne

KGW Szczawa

KGW Zbludza

KGW Zalesie

KGW Kamienica Górna

KGW Kamienica Dolna
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Trzecie miejsce w popisie kulinarno- artystycznym

RÓŻNE

7 sierpnia br. w Limanowej od-
był się 21. Powiatowy Przegląd 
Dorobku Artystycznego i  Ku-
linarnego Kół Gospodyń Wiej-
skich Powiatu Limanowskiego. 
Sześć Kół Gospodyń Wiejskich 
przystąpiło do rywalizacji w ka-
tegoriach kulinarnych i  arty-
stycznych (śpiew, scenki rodza-
jowe i rękodzieło).

Prezentacje artystyczno – kulinarne  
oceniała komisja artystyczna w  skła-
dzie: Zofia Skwarło – regionalista, Mar-
ta Smólczyńska – etnolog Małopolskie-
go Centrum Kultury „Sokół” w Nowym 
Sączu oraz Aleksander Smaga – muzyk MCK Sokół w No-
wym Sączu. Jury podkreśliło wysoki poziom występów kół 
w tegorocznym konkursie.

KGW, uczestniczące w  21. Przeglądzie, przystąpiły do 

rywalizacji  we wszystkich konkurencjach dorocznego kon-
kursu. Naszą gminę reprezentowały: KGW ze Szczawy oraz 
KGW z Kamienicy Górnej. Wywalczyły ex aequo III miej-
sce w przeglądzie. (red)



Aktywnie na stokach 
Mogielicy

Historyczny sukces Zalesianki

W sobotę 3 września odbyły się zawody nar-
torolkowe „Aktywna Mogielica Uphill III” dla 
dzieci i dorosłych. Partnerem przedsięwzięcia 
była Gmina Kamienica. 

Impreza sportowa przyciągnęła zawodników z całej Polski. 
Trasa biegu zyskała wśród zawodników opinię jednej z naj-
trudniejszych w Polsce ze względu na duże różnice przewyż-
szeń i wymagające warunki terenu. W biegu otwartym III 
Uphill Aktywna Mogielica zwyciężył Robert Faron, wyprze-
dzając wychowanka UKS Zalesie Jakuba Florka. 

Na trasie rywalizowały również dzieci i młodzież na krót-
szych dystansach (od 3700 do 300 metrów), gdzie najmłodszą 
kategorią wiekową był rocznik 2014 i młodsi.

Impreza została zrealizowana przy wsparciu sponsorów, 

w których gronie znaleźli się: Powiat Limanowski, Gminie 
Kamienica, Gmina Słopnice, OSADA Zalesie, Firma Tym-
bark, Firma Partner, Firma Zibud-Bruk Kostka Brukowa.

O bezpieczeństwo uczestników wydarzenia i zabezpiecze-
nie trasy wyścigu zadbali: Komenda Powiatowa Policji w Li-
manowej, OSP Zalesie oraz zespół medyczny. Za pomiar cza-
su i zabezpieczenie sędziowskie odpowiedzialna była Firma 
PIF SPORT. (red) 
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Uczcili awans do V ligi

W lipcu br. Zalesianka Zalesie święto-
wała historyczny awans piłkarzy do V ligi 
(obejmuje wschodnią Małopolskę). Uro-
czystość zorganizowana na stadionie pił-
karskim klubu zgromadziła liczne grono 
piłkarzy, działaczy, sponsorów oraz sym-
patyków klubu.

Okazały puchar z  rąk prezesa Lima-
nowskiego Podokręgu Piłki Nożnej – Sta-
nisława Struga odebrał kapitan drużyny 
– Marcin Augustyn. Medalami zosta-
li wyróżnieni zawodnicy, którzy wywal-
czyli awans do V ligi: Marcin Augustyn, 
Krzysztof Cepielik, Jakub Chronowski, 
Łukasz Florek, Robert Gancarczyk, Piotr 
Gromala, Bartłomiej Grucel, Kacper Haj-
duk, Konrad Karabin, Mariusz Koszut, 

Bogdan Kurzeja, Krzysztof Opoka, Pa-
tryk Opoka, Paweł Opoka, Krystian Pie-
trzak, Szymon Pietrzak, Łukasz Ryz, Do-
minik Sukiennik, Mateusz Sukiennik, 
Ryszard Ubik, Dawid Wąchała, Sylwester 
Wierzycki oraz trener drużyny Tomasz 
Sebastjański.

Pamiątkowymi medalami wyróżniono 
działaczy klubu: prezesa Jana Gancarczyka, 
wiceprezesów: Piotra Mikołajczyka i Ta-
deusza Wierzyckiego, członków Zarządu 
Klubu: Stanisława Augustyna, Tadeusza 
Karabina i Piotra Muchę. Pamiątkowe me-
dale otrzymali również sponsorzy klubu: 
Tadeusz Gromada, Wincenty Szerszeń, Ja-
nusz Bieniek, Józef Franczyk, Marek Kula, 
Marian Sukiennik, Wójt Gminy Kamieni-
ca – Władysław Sadowski oraz Wody Mi-
neralne Gorczańska Krynica w Szczawie.

Puchar Polski

Zalesianka Zalesie po raz pierw-
szy w  historii zdobyła Puchar Pol-
ski na szczeblu Limanowskiego Pod-
okręgu Piłki Nożnej. Awansowała 
jednocześnie do 1/8 finału Pucharu 
Małopolski.

14 września br. na stadionie Olim-
pii Pisarzowa rozegrano mecz finało-
wy Pucharu Polski (sezon2022/2023) 
pomiędzy Zalesianką Zalesie a Wier-
chami Pasierbiec. W regulaminowym 
czasie mecz zakończył się wynikiem 
remisowym 3:3. W  rzutach karnych 
skuteczniejsza była Zalesianka (4:2), 
zdobywając Puchar Polski na szcze-
blu Limanowskiego Podokręgu Piłki 
Nożnej. (red)



Sportowe wakacje z Fundacją Lotto

Turniej siatkarski 

Robert Faron z Zalesia nadal 
imponuje wysoką formę. 
Został wicemistrzem Polski 
Skyrunnig Ultra (biegi wyso-
kogórskie). 

Tatra Fest Bieg to jeden z najtrud-
niejszych biegów w Tatrach. W tym 
roku – z uwagi na niesprzyjające 
prognozy dotyczące burz – zawod-
nicy wyruszyli na start już o godz. 
3 w nocy. Na zawodników czekała 

65-kilometrowa trasa z 5 tysiącami 
metrów. Zwycięzcą tegorocznej edycji 
Tatra Fest Bieg został Roman Ficek. 
Drugi na mecie zameldował się Ro-
bert Faron. Na pokonanie całej trasy 
potrzebował 9 godzin i 2 minut.

– Biegło się naprawdę dobrze. Choć w 
tym roku moje przygotowanie nie jest na 
maksymalnym poziomie. Dopiero od po-
czątku wakacji wziąłem się za ostry trening. 
Cieszę się z mojego czasu – mówi Robert 
Faron. (red)
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W okresie od 13 – 20 sierpnia 2022 r. dzieci zrze-
szone w Międzyszkolnym Klubie Sportowym 
HALNY Kamienica przebywały na obozie sporto-
wo – rekreacyjnym w Charsznicy. 

Obóz sportowy w Charsznicy okazał się fantastycznie spędzo-
nym czasem wakacyjnym - pełnym sportowej rywalizacji, gier 

i zabaw rekreacyjno – sportowych. Na ogólny sukces zapracowali 
wszyscy, zarówno kadra, jak i sami uczestnicy – grupa piłkarska 
oraz siatkarska chłopców i dziewcząt.

– To naprawdę wielka przyjemność spędzać czas z dziećmi, 
które kochają sport i potrafią się świetnie bawić. To one two-
rzyły klimat naszych obozów i dzięki nim mamy ochotę stale je 
rozwijać, zabiegać o to, by były coraz lepsze – informują organi-
zatorzy obozu.

W  trakcie obozu dzieci miały możliwość uczestniczenia 
w dwóch wycieczkach: na Zamek w Ogrodzieńcu i do pobliskiego 
Parku Linowego, a także na Kopiec Kościuszki i do ZOO w Kra-
kowie. Ponadto codziennie odbywały się m.in. treningi sportowo-
-rekreacyjne, aerobic, zajęcia na basenach, przeprowadzone były 
pogadanki i prelekcje na temat bezpieczeństwa, zdrowego trybu 
życia, zagrożeń, nałogów i sposobów zapobiegania im. Wszyst-
kie postawione cele obozowego wyjazdu zostały zrealizowane, 
a uczestnicy świetnie współpracowali – stworzyli zintegrowaną 
i zaangażowaną grupę i już dziś deklarują udział w kolejnej obo-
zowej przygodzie!

Obóz wakacyjny w Charsznicy dofinansowany został ze środków Mi-
nisterstwa Sportu i Turystyki w ramach Programu „Sportowe Wakacje 
z Fundacją Lotto 2022”.

MUKS Halny Kamienica dziękuje Fundacji Lotto im. Haliny Kono-
packiej za dofinansowanie obozu, dzięki któremu te wakacje na długo za-
padną nam w pamięci!

Halny dziękuje także wszystkim wspierającym organizację obozu, a tre-
nerom, opiekunom i pracownikom Ośrodka Planeta w Charsznicy za pro-
fesjonalizm, życzliwość i uczynność. (red)

Robert Faron wicemistrzem 

25 września br. w Hali Wido-
wiskowo – Sportowej w Ka-
mienicy rozegrano Amator-
ski Turniej Piłki Siatkowej 
o Puchar Dyrektora GOKSiR 
w Kamienicy. W rozgrywkach 
wzięło udział 18 drużyn.

Po zaciętej rywalizacji pierwsze 
miejsce zajął zespół „Perfekt Team” 
z Karwina (Czechy). Drugie miejsce 
wywalczyła drużyna „Dzikie Koty”  
z  Nowego Sącza, a trzecie „Zmiesza-
ni” Myślenice.

Zawody stały na wysokim poziomie, 
a  liczba uczestników świadczy o po-
trzebie organizowania tego typu im-
prez sportowych. (red)
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Jubileusz 70-lecia 
LKS Gorce Kamienica 

9 lipca 2022 r. odbyły się 
główne obchody 70-lecia 
LKS Gorce Kamienica.  

Na murawie stadionu im. 
Krzysztofa Włodarczyka w Ka-
mienicy odbył się turniej piłki 
nożnej, w którym wzięły udział 
drużyny z trzech powiatów (lima-
nowski, nowotarski, nowosądecki). 
Piłkarze wystąpili w kategoriach: 
trampkarzy, juniorów, seniorów i  oldboyów. Patronat nad tur-
niejem objął Starosta Limanowski – Mieczysław Uryga i Wójt 
Gminy Kamienica – Władysław Sadowski. Zawody przebie-
gały w luźnej, piknikowej atmosferze, a na boisku nie brako-
wało emocji sportowych, jakie stworzyli przybyłym kibicom 
zawodnicy turniejowych drużyn. 

Z okazji zdobycia w sezonie 2021/2022 awansu do limanow-
sko – podhalańskiej klasy okręgowej okazały puchar z rąk sta-
rosty limanowskiego odebrał kapitan drużyny, a medalami zo-
stali wyróżnieni zawodnicy, którzy wywalczyli awans do klasy 
okręgowej: Krystian Czech, Michał Faron, Dawid Faron, Zbi-
gniew Franczyk, Rafał Franczyk, Kamil Franczyk, Mirosław 
Franczyk, Marcin Franczyk, Łukasz Gierczyk, Paweł Kozyra, 
Daniel Myjak, Kacper Ochman, Damian Oleksy, Kamil Pod-
górski, Michał Sapalski, Sławomir Staroń, Kamil Skut, Arka-
diusz Wąchała, Stanisław Wąchała, Wojciech Wąchała, Piotr 
Witteczek, Andrzej Witteczek, Zbigniew Zasadni, Mirosław 
Zięba i Patryk Żak oraz trener drużyny Szymon Wąchała.

W ramach uroczystości jej organizatorzy przygotowali sze-
reg atrakcji dla wszystkich uczestników tego wydarzenia. Ju-
bileusz był też dobrą okazją do towarzyskiego spotkania na 
boisku i poza nim wielu zawodników oraz działaczy, którzy 
w poprzednich latach grali  i  zajmowali się drużyną Gor-
ców Kamienica. Dla Oldboyów była to również okazja, by 

ponownie spotkać się z zawodni-
kami innych drużyn m.in. Zyn-
dram Łącko, Gorc Ochotnica, 
Limanovia Limanowa, z który-
mi w poprzednich latach rywa-
lizowali ze sobą w meczach o li-
gowe punkty.

W Ośrodku Szkoleniowo Tu-
rystycznym „Dworek – Gorce” 
w  Kamienicy odbyła się uro-
czysta gala z  udziałem byłych 

i obecnych zawodników klubu, działaczy sportowych, spon-
sorów oraz sympatyków klubu i zaproszonych gości.

W trakcie spotkania zasłużeni działacze i zawodnicy otrzy-
mali wyróżnienia.

Klubowe wyróżnienia z okazji 70-lecia LKS GORCE otrzy-
mali: Dariusz Żak, Wincenty Tokarczyk, Wiesław Tokarczyk, 
Tadeusz Kuta, Janusz Piotrowski, Feliks Piwowar, Jacek Fran-
czyk, Helena Żak, Szymon Wąchała, Sławomir Staroń, Zbi-
gniew Franczyk, Zbigniew Rajnfus, Mieczysław Szewczyk, 
Janusz Pierzchała, Rafał Gabryś, Tadeusz Tokarczyk, Michał 
Kuziel, Wacław Faron, Grzegorz Zając, Piotr Majchrzak, Ma-
rek Majchrzak, Wacław Majchrzak, Józef Zbozień, Łukasz 
Bogaczyk oraz wójt Gminy Kamienica Władysław Sadowski.

Okolicznościowe grawertony wręczono dla działaczy, spon-
sorów i zawodników klubu: Mirosława Zięby, Janusza Piotrow-
skiego, Dariusza Żaka, Tadeusza Kuty, Wincentego Tokarczy-
ka, Wiesława Tokarczyka, Piotra Szczepaniaka, Zbigniewa 
Franczyka, Sławomira Staronia, Heleny Żak, Szymona Wą-
chały, Patryka Żaka oraz wójt Gminy Kamienica – Włady-
sław Sadowski.

Organizatorzy dziękują wszystkim zaangażowanym w or-
ganizację i przebieg jubileuszowej uroczystości, a przybyłym 
drużynom za stworzenie super widowiska piłkarskiego z oka-
zji 70-lecia LKS Gorce Kamienica. (red)



9 października br. Kamienica stała się prawdziwą stolicą cheerleadingu. Tego dnia w miejscowej Hali 
Widowiskowo – Sportowej odbył się  turniej Pucharu Polski PZSC (Polskiego Związku Sportowego 
Cheerleadingu).
W zawodach wystąpiło blisko 500 zawodniczek z całej Polski, w tym dwie drużyny z Kamienicy. Pierw-
sze miejsce wywalczyła drużyna „Diamenciki” w kategorii all girl level 3 junior młodszy, natomiast 
zespół Diamond Cheer w kategorii all girl level 4 junior uplasował się na drugim miejscu.

Puchar Polski Cheerleaders 
Kamienica 2022


